
Spørgsmål til Christianshavns lokaludvalg januar 2022.          24.01.22 

Jeg vil gerne stille dette skriftlige spørgsmål omhandlende medvirken til udarbejdelse af lokalplanforslag 

m.v., som netop er aktuelt igen omkring byggeri på Wilders plads. 

Man har næsten afsluttet et sådan samarbejde omkring ombygning af Ørkenfortet, og erfaringerne herfra 

er efter min mening, at man får meget lidt indflydelse om nogen, og at tiden ikke er moden hertil. 

Bygherrer, store som små, kender ikke til Lokaludvalgenes organisation, bemyndigelse og deres forhold til 

kommunens forvaltning. Det føre til et mangelfuldt samarbejde mellem bygherre og lokaludvalg 

Dertil kommer, at forvaltningerne der ser skeptisk på lokaludvalgene, fordi lokaludvalgene maver sig ind på 

forvaltningernes domæne, og derfor kun samarbejder tøvende og for sent. 

Endelig er der ingen af de 3 nævnte parter, der ser fordele i  at samarbejde eller informere 

naboorganisationerne, det være sig institutioner, andelsbolig- eller ejerlejlighedsforeninger. 

En ny organisation af lokaludvalgene er måske en god begyndelse til at finde nye samarbejdsformer og en 

anden måde at bruge demokratiet på, men det vil tage år at nå hertil 

Derfor synes jeg at lokaludvalgene bør bruge mindre tid på formålsløse lokalplanshøringer etc. og hellere 

koncentrerer sig  om det overordnet samarbejde parterne imellem. 

Tak for ordet 

Svend Aage Schiermacher. 


